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REVISION OF UNECE STANDARDS

PEARS
This note presents the changes to the Standard suggested by the December 2007 meeting of the OECD Working Group on the explanatory brochure for pears.
UNECE STANDARD FFV‑51

concerning the marketing and commercial

quality control of

PEARS

Suggested changes:
Class I – the last indent of paragraph 3 should read: 

· slight bruising not exceeding 1 cm² in area and not discoloured.”

Class II – the last indent of paragraph 3 should read:

· slight bruising not exceeding 1cm²  1.5 or 2 cm²  in area that may be slightly discoloured.

Moreover, the Working Group proposes to align the Standard for Pears with the new Standard Layout. While doing this, it should be decided whether the special tolerances granted for Class II fruits should be kept or could be deleted.
Norme CEE‑ONU FFV‑51
concernant la commercialisation et le contrôle 
de la qualité commerciale des

POIRES

Changements proposés :
Catégorie I – la dernière alinéa du 3ième paragraphe doit lire :

−
1 cm2 pour les meurtrissures légères, qui ne doivent pas être décolorées. 

Catégorie II – la dernière alinéa du 3ième paragraphe doit lire :

−
1 cm2  1,5 or 2 cm² pour les meurtrissures légères. qui peuvent être légèrement décolorées. 

En outre, le groupe de travail propose que la norme pour les poires soit alignée à la novelle version de la norme cadre. Dans ce contexte, il faut décider si les tolérances spéciales pour les fruits de la catégorie II doivent rester ou devraient être éliminées.
